

THE SEVENTH FIRE

DAS SIEBTE FEUER

Jack Pettibone Riccobono



Foto: Helena Kubacka de Bragança

Geboren 1981. Studierte vergleichende Religionswissenschaften und Film in Harvard, Cambridge, Massachusetts. Sein Diplomfilm OUTLIER wurde mit magna cum laude bewertet. Ein Reisestipendium ermöglichte es ihm, eine Zeit lang in Sarajevo zu leben, wo er in der Galerija 10M2 seine erste Solo-Ausstellung hatte. 2007 mit MANOOMIN – THE SACRED FOOD Gast des Kulinarischen Kinos der Berlinale. THE SEVENTH FIRE ist sein erster abendfüllender Dokumentarfilm.

Born in New York, USA in 1981, he studied comparative religion and film at Harvard in Cambridge, Massachusetts and was awarded a distinction for his graduation film, OUTLIER. A travel scholarship enabled him to live for a time in Sarajevo where he had his first solo exhibition at the Galerija 10M2. In 2007 his film MANOOMIN – THE SACRED FOOD screened in Culinary Cinema at the Berlinale. The SEVENTH FIRE is his first feature-length documentary.

Filmografie Kurzfilme: **2004** Outlier **2007** Manoomin – The Sacred Food **2009** Killer **2011** Rage for Sale **2012** The Rib **2015** The Seventh Fire

Ein Blick aus der Vogelperspektive auf das Ojibwe Reservat im ländlichen Minnesota. Von oben sieht man Wälder und Seen, eine beinahe unberührt wirkende Landschaft. Eine trügerische Idylle. Erkundet die Kamera aus nächster Nähe die Straßenzüge und Häuser des Reservats, zeigt sie brennende Autoteile, vermüllte Vorgärten und notdürftig eingerichtete Zimmer. Die beiden jungen Männer, die der präzise beobachtende Dokumentarfilm begleitet, führen ein Leben im permanenten Ausnahmezustand. Die Gangkultur der Gefängnisse und Städte breitet sich zunehmend vor ihrer Haustür aus, mit kontinuierlich steigenden Gewalt-, Drogen- und Kriminalitätsraten. Gleichzeitig gibt es immer mehr Jugendliche, die sich auf die Kultur und die Sprache ihrer Vorfahren besinnen und versuchen, so neuen Rückhalt zu finden. Jack Pettibone Riccobonos einfühlsames Porträt offenbart die Zerrissenheit junger Native Americans und ihren Kampf um ein würdevolles Dasein. Als ausführende Produzenten zeichnen die Schauspielerinnen Natalie Portman und Chris Eyre verantwortlich, einer der bekanntesten indigenen Regisseure. In Kooperation mit NATIVE.



A bird's eye view of the Ojibwe reservation in rural Minnesota. From above, with its forests and lakes, it appears to be an almost untouched landscape. But this idyll is deceptive. When the camera explores the reservation's streets and houses at close quarters, it reveals burning car parts, trash-filled front gardens and barely furnished rooms. The two young men which this precisely observed documentary accompanies live in a constant state of emergency. The gang culture of the prisons and cities is increasingly washing up at their front door with steadily climbing rates of violence, drugs and crime. At the same time a growing number of young people are recalling the culture and language of their ancestors to try and find a new foothold in life.

Jack Pettibone Riccobono's sensitive portrait reveals the inner turmoil of young Native Americans and their struggle for a dignified existence. The executive producers are actor Natalie Portman and Chris Eyre, who is one of the most noted Native American directors. This Film is presented by Terrence Malick. In cooperation with NATIVE.

USA 2015

78 Min. · DCP · Farbe · Dokumentarfilm

Regie **Jack Pettibone Riccobono**
 Buch **Jack Pettibone Riccobono, Shane Omar Slattery-Quintanilla, Andrew Ford**
 Kamera **Jack Pettibone Riccobono, Shane Omar Slattery-Quintanilla**
 Schnitt **Andrew Ford, Michael J. Palmer, Adelaide Papazoglou**
 Musik **Nicholas Britell**
 Sound Design **Tom Paul**
 Produzenten **Jack Pettibone Riccobono, Shane Omar Slattery-Quintanilla, Jihan Robinson, Joey Carey**
 Ausführende Produzenten **Natalie Portman, Chris Eyre, Gavin Dougan, Sydney Holland, Erik Fleming, Stefan Nowicki, Lonnie Anderson**
 Associate Producer **Adriana Cargill, Henry Rich, Kelsey Koenig**

Produktion

All Rites Reserved
 New York, USA
 +1 917 7968242
 jack@allritesreserved.com

Seventh Fire
 New York, USA
 +1 917 7146591
 shslatteryquintanilla@vassar.edu

Sundial Pictures
 New York, USA
 +1 413 6874306
 joey@sundial-pictures.com

Weltvertrieb

noch offen